
Protokół nr 35/21 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce  

w dniu 20.12.2021 r. 

 

Data posiedzenia: 20.12.2021 r. 

Miejsce posiedzenia: Gminne Centrum Kultury w Gorzycach 

Obecni: wg załączonej listy obecności 

Stwierdzenie prawomocności: wymagane quorum. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gorzyce 

na lata 2022 – 2030. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy Gorzyce na 2022 rok. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2022 roku pomocy finansowej 

Powiatowi Wodzisławskiemu na realizację powiatowych przewozów pasażerskich o charakterze 

użyteczności publicznej. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2022 roku pomocy finansowej 

Powiatowi Wodzisławskiemu na realizację zadań z zakresu administrowania drogami. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2022 roku pomocy finansowej Gminie 

Lubomia na realizację zadań z zakresu bezpieczeństwa publicznego 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla 

samorządowego zakładu budżetowego - Gminnego Ośrodka Turystyki Sportu i Rekreacji 

"NAUTICA" w Gorzycach na 2022 rok oraz określenia szczegółowych zasad udzielania i 

rozliczania dotacji. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w roku szkolnym 2021/2022 dotacji 

Miastu Rybnik na pokrycie kosztów zatrudnienia związanego z nauczaniem religii dla uczniów 

Kościoła Adwentystów Dnia Siódmego. 



12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w roku szkolnym 2021/2022 dotacji 

Miastu Wodzisław Śląski na pokrycie kosztów zatrudnienia związanego z nauczaniem religii dla 

uczniów Kościoła Ewangelicko – Augsburskiego. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w roku szkolnym 2021/2022 dotacji 

Miastu Jastrzębie-Zdrój na pokrycie kosztów zatrudnienia związanego z nauczaniem religii dla 

uczniów Kościoła Zielonoświątkowego. 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Gorzyce na lata 2021 – 2026. 

15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Gorzyce na 

2021 rok, 

16. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia w budżecie Gminy Gorzyce na 2021 rok 

wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego. 

17. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2022. 

18. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Gorzyce z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2022. 

19. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Gorzyce do Śląskiego 

Związku Gmin i Powiatów. 

20. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

na lata 2022 – 2024. 

21. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Świetlicy Profilaktyczno - 

Wychowawczej w Gorzyczkach. 

22,. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej w Olzie w rejonie ul. Wiejskiej na 

okres powyżej 3 lat tj. nie dłużej niż do dnia 31.12.2042 r. 

23. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowych położonych w Olzie w rejonie ul. Wiejskiej 

na okres powyżej 3 lat tj. nie dłużej niż do dnia 31.12.2042 r. 

24. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Gorzyce. 

25. Wolne wnioski i zapytania. 

26. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

 



 Ad 1 

W dniu 20.12.2021 r. Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz otworzył 

wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Gorzyce. Powitał wszystkich obecnych, m.in.: Wójta 

Gminy Daniela Jakubczyka, Sekretarz Gminy Marię Władarz, Skarbnika Gminy Renatę Seman, 

radnych, pracowników Urzędu Gminy Gorzyce oraz przybyłych gości. Lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 (a-c) do niniejszego protokołu. 

 

Ad 2 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przedstawił porządek 

posiedzenia. Do przedstawionego porządku obrad nie wniesiono uwag i w głosowaniu jawnym 

został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad 3 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz poinformował, iż wyłożony 

został protokół z ostatniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce, do którego 

można zgłaszać uwagi i poprawki do końca dzisiejszego posiedzenia. W przypadku zgłoszenia 

uwag zostaną one rozpatrzone, w przypadku ich braku protokół przyjęty zostanie w proponowanym 

brzmieniu. 

 

Ad 4 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie pokrycia części 

kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z 

pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi (zał. nr 2) 

 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Eugeniusz Katryniok zapytał ile będzie wynosiła dopłata do opłaty śmieciowej w 

przeliczeniu na jednego mieszkańca. 

- Skarbnik Renata Seman odpowiedziała, że w projekcie budżetu dopłata została wyliczona na 

kwotę 4,06 zł dla osób które nie kompostują odpadów, zaś dla tych, którzy posiadają kompostownik 

-  3,06 zł. 

 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

 

 



Komisja Rewizyjna  za 3  przeciw 0  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Oświaty  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Rodziny  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Skarg  za 4  przeciw 0  wstrzymał 0 

 

Ad 5 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gorzyce na lata 2022 – 2030 (zał. nr 3) 

 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za 3  przeciw 0  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Oświaty  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Rodziny  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Skarg  za 4  przeciw 0  wstrzymał 0 

 

Ad 6 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy 

Gorzyce na 2022 rok (zał. nr 4) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Piotr Zimny wspomniał o planowanym remoncie kaplicy w Turzy Śląskiej, którego koszt 

wyniesie 55 000 zł. Radny przypomniał, że kilka lat temu Olza też wnioskowała o remont kaplicy, 

jednak spotkało się to z odmową, ponieważ jak wskazano w uzasadnieniu kapliczka w Olzie jest 

obiektem kościelnym, a nie gminnym. Na jakich zatem zasadach remontowany będzie obiekt w 

Turzy Śl. - zapytał. 

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk odpowiedział, że kaplica w Turzy Śl. jest obiektem gminnym, 

ponieważ posadowiona jest na nieruchomości stanowiącej własność gminy Gorzyce. W związku z 

tym, że obecnie budynek jest w złym stanie technicznych, odpada tynk, ściany są mocno 

zawilgocone,  gmina jako właściciel ma obowiązek doprowadzić obiekt do należytego stanu. Dodał, 

że jest to obiekt wpisany do gminnej ewidencji zabytków. Staraliśmy się o wpisanie go do rejestru 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków jednak otrzymaliśmy negatywną odpowiedź z powodu 

zbyt małej wartości zabytkowej. 



- radny Michał Menżyk przedstawił swoją uwagę, że skoro budynek będzie wyremontowany ze 

środków gminnych, to powinien pozostać własnością gminy. 

- Pan Wójt odpowiedział, że trudno przewidzieć co się wydarzy w przyszłości. Na chwilę obecną, 

nie ma woli przejęcia budynku przez Parafię w Turzy Śląskiej – dodał. 

- radny Eugeniusz Katryniok zasugerował też remont płotu przy cmentarzu w Rogowie, ponieważ 

jest w złym stanie technicznym, a ponieważ posadowiony jest na stromej skarpie zagraża 

bezpieczeństwu mieszkańców. 

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk odpowiedział, że temat został potraktowany bardzo poważnie. W 

ostatnim czasie na cmentarzu została podłączona kanalizacja i woda, a przy okazji wykonywania 

dokumentacji projektowej na remont ul. Raciborskiej przewidziano też środki na budowę muru 

oporowego. 

- Pan Eugeniusz Katryniok doprecyzował swoją wypowiedź w ten sposób, że nie chodzi o skarpę 

od strony drogi, tylko od strony prywatnych posesji. 

- Pan Wójt odpowiedział, że po nowym roku zostanie tam dokonana wizja lokalna i wtedy 

ewentualnie można się zastanowić nad dalszymi działaniami. 

- radny Michał Wieczorek zapytał czy budowa chodnika przy ul. Kopalnianej w Gorzyczkach 

rozpocznie się zgodnie z planem czyli wiosną 2022 roku. 

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk odpowiedział, że jeżeli przyjęty zostanie projekt budżetu w takiej a 

nie innej formie, to po nowym roku zostanie ogłoszony przetarg na to zadanie. Po wyłonieniu 

wykonawcy przystąpimy do pracy. Temat jest niezwykle ważny ponieważ podniesiony zostanie 

poziom bezpieczeństwa na tejże ulicy. Planowana jest też przebudowa skrzyżowania na końcu tej 

drogi, ale to będzie leżało w gestii nowego inwestora, który rozpocznie działalność w miejscowości 

Gorzyczki. Budowa chodnika natomiast będzie realizowana ze środków własnych gminy i póki co 

planuje się kilkaset metrów tego chodnika wykonać. Czy będzie to zadania rozplanowane na rok 

czy na dwa lata, trudno w tej chwili powiedzieć – dodał. 

 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za 3  przeciw 0  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Oświaty  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Rodziny  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Skarg  za 4  przeciw 0  wstrzymał 0 

 

 

 



Ad 7 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2022 

roku pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu na realizację powiatowych przewozów 

pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej (zał. nr 6) 

 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za 3  przeciw 0  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Oświaty  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Rodziny  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Skarg  za 4  przeciw 0  wstrzymał 0 

 

Ad 8 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2022 

roku pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu na realizację zadań z zakresu 

administrowania drogami (zał. nr 7) 

 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za 3  przeciw 0  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Oświaty  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Rodziny  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Skarg  za 4  przeciw 0  wstrzymał 0 

 

Ad 9 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2022 

roku pomocy finansowej Gminie Lubomia na realizację zadań z zakresu bezpieczeństwa 

publicznego (zał. nr 8) 

 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny zapytał czy kontrole w zakresie obowiązku wymiany 

źródeł ciepła będą realizowane przez straż gminną. 



- Pan Wójt Daniel Jakubczyk odpowiedział, że prawdopodobnie tego typu kontrole będą 

przeprowadzane częściowo przez pracowników urzędu a częściowo przez straż gminną. Póki co jest 

bardzo dużo niewiadomych w tym zakresie, szczególnie jeśli chodzi o wykładnię przepisów 

prawnych, wydanych na poziomie województwa. Trzeba wziąć pod uwagę te osoby, które podjęły 

działania związane z wymianą źródła ciepła, a z jakiegoś powodu jeszcze tego nie dokonały bo np. 

mają podpisaną umowę z gazownią, ale fizycznie gaz nie został jeszcze do budynku doprowadzony. 

Z pewnością w pierwszej kolejności będą stosowane pouczenia, a dopiero później te bardziej 

restrykcyjne środki czyli ewentualne kary finansowe – wyjaśnił. 

 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za 3  przeciw 0  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Oświaty  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Rodziny  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Skarg  za 4  przeciw 0  wstrzymał 0 

 

Ad 10 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek 

dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego - Gminnego Ośrodka Turystyki 

Sportu i Rekreacji "NAUTICA" w Gorzycach na 2022 rok oraz określenia szczegółowych zasad 

udzielania i rozliczania dotacji (zał. nr 9) 

 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Eugeniusz Katryniok zapytał o dzienną frekwencję na basenie, biorąc pod uwagę cały 2021 

rok i od kiedy obowiązują aktualne stawki cen biletów wstępu. 

- Dyrektor Ryszard Markiewicz odpowiedział, że średnio basen odwiedza około 300 osób dziennie. 

Odnosząc się natomiast do drugiego pytania, Pan Dyrektor odpowiedział, że obecne stawki cen 

obowiązują od stycznia 2021 roku. 

- radny Eugeniusz Katryniok zapytał jeszcze jakie korzyści finansowe przyniósł montaż instalacji 

fotowoltaicznej na obiekcie GOTSiR „Nautica” w Gorzycach. Dodał, że temat był już wielokrotnie 

poruszony, jednak nigdy nie padła żadna konkretna odpowiedź. 

- Pan Dyrektor wyjaśnił, że w ubiegłym roku przedstawione zostało radnym bardzo dokładne 

wyliczenie dotyczące kilowatogodzin wyprodukowanych przez instalację fotowoltaiczną, z 



przełożeniem na wynik finansowy. Jeżeli będzie taka wola radnych, to zostanie przygotowane 

również  podobne sprawozdanie za 2021 rok – dodał. 

- radny Eugeniusz Katryniok zapytał Pana dyrektora czy otrzymał już nowy taryfikator cen za 

energię elektryczną, na co p. Dyrektor odpowiedział że tak. Wzrost cen za prąd w 2022 roku wynosi 

83%, w stosunku do roku bieżącego, natomiast za gaz 270%. 

 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za 3  przeciw 0  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Oświaty  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Rodziny  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Skarg  za 4  przeciw 0  wstrzymał 0 

 

Ad 11 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia w roku 

szkolnym 2021/2022 dotacji Miastu Rybnik na pokrycie kosztów zatrudnienia związanego z 

nauczaniem religii dla uczniów Kościoła Adwentystów Dnia Siódmego (zał. nr 10) 

 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za 3  przeciw 0  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Oświaty  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Rodziny  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Skarg  za 4  przeciw 0  wstrzymał 0 

 

Ad 12 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia w roku 

szkolnym 2021/2022 dotacji Miastu Wodzisław Śląski na pokrycie kosztów zatrudnienia 

związanego z nauczaniem religii dla uczniów Kościoła Ewangelicko – Augsburskiego (zał. nr 11) 

 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za 3  przeciw 0  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 



Komisja Oświaty  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Rodziny  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Skarg  za 4  przeciw 0  wstrzymał 0 

 

Ad 13 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia w roku 

szkolnym 2021/2022 dotacji Miastu Jastrzębie-Zdrój na pokrycie kosztów zatrudnienia związanego 

z nauczaniem religii dla uczniów Kościoła Zielonoświątkowego (zał. nr 12) 

 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za 3  przeciw 0  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Oświaty  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Rodziny  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Skarg  za 4  przeciw 0  wstrzymał 0 

 

Ad 14 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gorzyce na lata 2021 – 2026 (zał. nr 13) 

 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii: 

Komisja Rewizyjna  za 3  przeciw 0  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Oświaty  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Rodziny  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Skarg  za 4  przeciw 0  wstrzymał 0 

 

Ad 15 

Ad 14 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Gorzyce na 2021 rok (zał. nr 14) 

 



W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Daniel Kurasz zapytał czy środki finansowe przeznaczone na realizację projektu pn. 

„Laboratorium przyszłości”, dedkowanego dla szkół podstawowych, muszą zostać wydatkowane 

jeszcze w tym roku. 

- Pani Skarbnik Renata Seman odpowiedziała, że nic się w tej kwestii nie zmieniło. Środki, mimo 

że decyzja o ich przekazaniu dotarła do nas bardzo późno, muszą być wydatkowane do końca 

bieżącego roku. 

- radny Stanisław Zbroja zapytał czy szkoły zdążą wywiązać się z tego zadania, bo do końca roku 

zostało kilka dni. 

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk wyjaśnił, że odbyło się spotkanie z Dyrektorami szkół, na którym 

omówiono szczegóły dotyczące realizacji projektu, tak by zmieścić się w terminie. Zarówno 

zamówienie towaru jak i płatność muszą zostać dokonane jeszcze w tym roku – dodał. 

 

Komisja Rewizyjna  za 3  przeciw 0  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Oświaty  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Rodziny  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Skarg  za 4  przeciw 0  wstrzymał 0 

 

Ad 16 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie  ustalenia w 

budżecie Gminy Gorzyce na 2021 rok wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego (zał. nr 15) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii: 

 

Komisja Rewizyjna  za 3  przeciw 0  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Oświaty  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Rodziny  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Skarg  za 4  przeciw 0  wstrzymał 0 

 

Ad 17 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Sekretarz Gminy 

Marii Władarz, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie  przyjęcia 



Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2022 (zał. nr 16) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii: 

 

Komisja Rewizyjna  za 3  przeciw 0  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Oświaty  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Rodziny  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Skarg  za 4  przeciw 0  wstrzymał 0 

 

Ad 18 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Kierownik 

Referatu Spraw Obywatelskich Stefanii Kwapulińskiej, która przedstawiła uzasadnienie do projektu 

uchwały w sprawie  przyjęcia Programu współpracy Gminy Gorzyce z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2022 (zał. nr 17) 

 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii: 

Komisja Rewizyjna  za 3  przeciw 0  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Oświaty  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Rodziny  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Skarg  za 4  przeciw 0  wstrzymał 0 

 

Ad 19 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Sekretarz Gminy 

Marii Władarz, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie  przystąpienia 

Gminy Gorzyce do Śląskiego Związku Gmin i Powiatów (zał. nr 18) 

 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii: 

Komisja Rewizyjna  za 3  przeciw 0  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Oświaty  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Rodziny  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Skarg  za 4  przeciw 0  wstrzymał 0 



 

Ad 20 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Kierownik 

Świetlicy Profilaktyczno-Wychowawczej w Gorzyczkach, która przedstawiła uzasadnienie do 

projektu uchwały w sprawie  przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022 – 

2024 (zał. nr 19) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii: 

 

Komisja Rewizyjna  za 3  przeciw 0  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Oświaty  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Rodziny  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Skarg  za 4  przeciw 0  wstrzymał 0 

 

Ad 21 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Kierownik 

Świetlicy Profilaktyczno-Wychowawczej w Gorzyczkach, która przedstawiła uzasadnienie do 

projektu uchwały w sprawie   zmiany Statutu Świetlicy Profilaktyczno - Wychowawczej w 

Gorzyczkach (zał. nr 20) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Daniel Kurasz zapytał czy dodatkowe zajęcia są dedykowane tylko podopiecznym 

świetlicy. 

- Pani Monika Nowakowska odpowiedziała, że tak, głównie z powodu ograniczeń kadrowych. 

- radny Piotr Zimny zapytał jak wygląda sytuacja w świetlicy w okresie pandemii. 

- Pani Monika Nowakowska odpowiedziała, że grupy są podzielone ma dwie i w jednym dniu 

przychodzi jedna a w kolejnym dniu druga grupa dzieci. Póki co nie ma innej możliwości, 

ponieważ pomieszczenia świetlicowe są według przepisów tzw. covidowych zbyt małe, by 

wszystkie dzieci jednocześnie mogły uczestniczyć w zajęcach – dodała. 

 

 Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii, 

Komisja Rewizyjna  za 3  przeciw 0  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Oświaty  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Rodziny  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Skarg  za 4  przeciw 0  wstrzymał 0 



Ad 22 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Kierownik 

Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowej położonej w Olzie w rejonie ul. Wiejskiej na okres powyżej 3 lat tj. nie dłużej niż do dnia 

31.12.2042 r. (zał. nr 21) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Michał Menżyk zapytał czy projekty uchwał zostały przygotowane na podstawie pisma 

Stowarzyszenia Cyprinus oraz pisma Polskiego Związku Wędkarskiego, gdzie ostatecznie PZW 

odstąpiło od chęci dzierżawy tego obszaru, o który wnioskowało również  Stowarzyszenie 

Cyprinus. 

- Pani Justyna Markiewicz odpowiedziała, że ostatecznie oba podmioty doszły do porozumienia, co 

znacznie ułatwiło postępowanie w sprawie dzierżawy przedmiotowych gruntów, ponieważ 

rozwiązała się sytuacja sporna, gdzie złożone były dwa wnioski o dzierżawę, na ten sam obszar 

 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za 2  przeciw 1  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 7  przeciw 1  wstrzymał   

Komisja Oświaty  za 5  przeciw 0  wstrzymał 2 

Komisja Rodziny  za 4  przeciw 2  wstrzymał 1 

Komisja Skarg  za 2  przeciw 1  wstrzymał 1 

 

Ad 23 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos Kierownik 

Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowej położonej w Olzie w rejonie ul. Wiejskiej na okres powyżej 3 lat tj. nie dłużej niż do dnia 

31.12.2042 r. (zał. nr 22) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

 

Komisja Rewizyjna  za 2  przeciw 0  wstrzymał 1   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Oświaty  za 6  przeciw 0  wstrzymał 1 

Komisja Rodziny  za 5  przeciw 1  wstrzymał 1 

Komisja Skarg  za 2  przeciw 1  wstrzymał 1 



 

Ad 24 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel Kurasz przekazał głos 

Przewodniczącemu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Michałowi Menżykowi, który przedstawił 

opinię Komisji w sprawie skargi na działalność Wójta Gminy Gorzyce. 

 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu wobec czego przystąpiono do wydania opinii dotyczącej 

przygotowania projektu uchwały zgodnej z opinią Komisji Skarg Wniosków i Petycji. 

Komisja Rewizyjna  za 3  przeciw 0  wstrzymał 0   

Komisja Budżetu  za 8  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Oświaty  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Rodziny  za 7  przeciw 0  wstrzymał 0 

Komisja Skarg  za 4  przeciw 0  wstrzymał 0 

 

Ad 25 

Wolne wnioski i zapytania. 

- radna Beata Młynarczyk zasygnalizowała, że niedawno na drodze krajowej obok basenu Nautica 

miał miejsce groźny wypadek. Podkreśliła, że ten odcinek drogi jest niebezpieczny, słabo 

oświetlony, samochody jeżdżą tam bardzo szybko, ponieważ jest to prosty odcinek drogi, co 

zachęca kierowców do szybkiej jazdy. Przede wszystkim należałoby zamontować tam oświetlenie 

bo tereny rozwijają się pod względem gospodarczym i ruch samochodowy będzie coraz większy – 

stwierdziła radna prosząc jednocześnie o interwencję w GDDKiA w przedmiotowej sprawie. 

- radny Michał Wieczorek powiedział, że wypadek miał miejsce po tym, jak zlikwidowano 

odcinkowy pomiar prędkości w tych okolicach. Być może nie było to dobre posunięcie. 

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk powiedział, że gmina nie ma wpływu na to gdzie takie pomiary są 

zainstalowane. W tym przypadku również odcinkowy pomiar prędkości został zlikwidowany przy 

porozumieniu z Komendą Powiatową Policji a nie gminą – dodał. 

- radny Piotr Zimny wyjaśnił, że odcinek drogi o którym wspomniała radna Beata Młynarczyk 

znajduje się w innym miejscu niż ten, gdzie wcześniej funkcjonował odcinkowy pomiar prędkości. 

Ten newralgiczny odcinek z ograniczoną do minimum widocznością znajduje się bliżej Domu 

Pomocy Społecznej, Zaczyna się mniej więcej od zjazdu na basen, jadąc dalej w kierunku Olzy i 

kończy za DPS-em. Znajduje się tam zupełnie niewidoczne przejście dla pieszych – dodał. 

- radny Krzysztof Małek zapytał czy pojawił się jakiś nowy przedsiębiorca, zainteresowany 

zakładem po byłym ZPC Otmuchów w Gorzyczkach. 



- Pan Wójt Daniel Jakubczyk odpowiedział, że jak wynika z informacji obecnego właściciela 

zakładu, przedmiotowy budynek jest ponownie wystawiony na sprzedaż. 

- radny Michał Menżyk zasygnalizował, że w Gorzyczkach w okolicach stacji benzynowej „Moya”, 

leży ogromny wór, prawdopodobnie zawierający jakieś odpady. Zasugerował, by usunąć te odpady 

zanim zostaną one rozsypane po okolicy. 

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk powiedział, że tego rodzaju problemy można zgłosić od razu do 

urzędu, wtedy sprawa zostanie rozpoznana i szybciej można podjąć interwencję. 

- radny Eugeniusz Katryniok zgłosił chęć członkostwa w Komisji Rewizyjnej. 

- Sekretarz Gminy Maria Władarz poinformowała, że radny Krzysztof Małek telefonicznie zgłosił 

chęć członkostwa w Komisji Oświaty, Kultury i Sportu w związku z czym zaproponowała by 

projekt uchwały, w sprawie zmiany składów osobowych Komisji Rady Gminy Gorzyce, 

przygotowany na najbliższą Sesję, uwzględniał również tę zmianę. Następnie zwróciła się z 

pytaniem do radnego Krzysztofa Małka czy podtrzymuje swój wniosek. 

- radny Krzysztof Małek potwierdził chęć członkostwa w Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

- Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny powiedział,  że na najbliższą Sesję Rady przygotowany 

zostanie stosowny projekt uchwały uwzględniający proponowane zmiany.  

- Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny podziękował radnemu Danielowi Kuraszowi w związku 

z Jego rezygnacją z dniem 1 stycznia 2022 r. z funkcji radnego,  za dotychczasową współpracę w 

Radzie Gminy. 

Na tym zakończono dyskusję w tym punkcie. 

 

Ad 26 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Daniel 

Kurasz zamknął wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Gorzyce w dniu 17.12.2021 r. o godz. 

 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, 

Kultury i Sportu 

 

Daniel Kurasz 

 

 

Protokół sporządziła 

Monika Radzik 

 


